
 

摘要徵稿第三號摘要延期通知 
 

第六屆國際漢語教學研討會 
 擁抱差異、肯認互融 

時間：2021 年 7 月 7 – 9 日 

地點：臺灣 高雄 國立高雄師範大學 

網址：https://c.nknu.edu.tw/tcsl_6th/ 

 
一、 會議宗旨 

當前，全球各地因語境文化及對象的異同，而產生華語文、漢語文、國際中文、國際教育、

對外漢語等指稱多元性。本屆研討會以擁抱差異、肯認互融為題，在兼及會議傳統與台灣華

語文教學之特性下，透過主題演講、工作坊及論文發表形式，匯聚各類研究之最新成果與建

議，期能為參會學者及專家建立溝通交流平台，並促進可行之深度合作。 

二、 主辦單位 
臺灣國立高雄師範大學 

臺灣國立高雄師範大學華語文教學研究所 

三、 協辦單位 （依筆畫數排序） 

香港教育大學中國語言學系 

香港教育大學人文學院 國際漢語教學文學碩士課程 

香港大學中文學院 

美國索思摩大學中文項目 

臺灣文藻外語大學應用華語系 

臺灣國立中正大學語言學研究所 

臺灣國立清華大學跨院國際博碩士學位學程華語教學組 

臺灣國立臺灣師範大學華語文教學系 

四、 會議形式  
7 月 7 日：工作坊  

7 月 8 日：開幕式、主題演講、論文發表、晚宴 

7 月 9 日：主題演講、論文發表、閉幕式 

  



五、 論文發表內容與討論議題 

1. 教學與習得研究：教材教法、專業華語文課程與教學、幼兒教育、 

語料庫與華語文教學、華語為第二語言或外語之文學教學、師資培育 

2. 數位學習與媒材：資訊科技與語文教學、教材設計、多媒體應用 

3. 測驗與評量：測驗命題設計、華語文能力測驗 

4. 語言本體：漢字、音韻、詞彙、語法、語意、語用篇章 

5. 其他  

六、 摘要要求 
1. 請至研討會網站提交摘要。 

2. 字數 500 字內，以中文或英文撰寫。 

3. 須含題目、關鍵字 3 至 5 個、研究背景、研究方法，且為未曾發表之內容，格式請參見

研討會網站（摘要格式）。 

4. 截止日期：2021 年 2 月 21 日（以台灣時區為準）。 

5. 評審結果：將於 2021 年 3 月 8 日前，以電郵通知，並公告於網站。 

七、發表形式 
此次會議分口頭及海報發表，發表語言可為國語（普通話）或英語。 

八、會議詳情 
會期：2021 年 7 月 7 日– 9 日（星期三至星期五） 

地點：國立高雄師範大學和平校區 

工作坊報名費用：TWD 2,000 （從 3 – 4 場全日平行工作坊中擇一報名，每場限 30 人，須

於 4 月 10 日前報名繳費，若未達 15 人，則不開班或轉選其他工作坊。） 

會議註冊費：（含會議資料、7/8-9 兩日茶敘、午餐，7/8 晚宴，不含 7/7 工作坊報名費用，

亦不含交通及住宿費） 

早鳥優惠：TWD 3,000 （2021 年 3 月 10 日至 4 月 10 日完成註冊與匯款者） 

一般註冊：TWD 5,000 （2021 年 4 月 11 日至 5 月 10 日完成註冊與匯款者） 

國外線上參與者：TWD 3,500 （2021 年 4 月 11 日至 5 月 10 日完成註冊與匯款者） 

學生優惠：TWD 2,000 （須於 2021 年 5 月 10 日完成註冊與匯款並提交有效之證明文件） 

陪同訪客：TWD 2,000 （須於 2021 年 5 月 10 日完成註冊與匯款）。 

一般發表者及所有與會者須於 2021 年 5 月 10 日前完成「線上報名」程序。 

重要日期： 

2021 年 2 月 21 日   前至研討會網站提交摘要  

2021 年 3 月 08 日   摘要審查結果公告 

2021 年 4 月 10 日   工作坊報名繳費 

2021 年 5 月 10 日   註冊費繳費截止 



2021 年 5 月 10 日   發表者＆所有與會者「線上報名」程序截止 

九、會議友善服務 
若有以下需求，請於 4 月 10 日前來信告知，會議主辦方將盡力協助安排： 

1. 托育服務（3 – 6 歲之幼兒） 

2. 哺乳室安排 

3. 無障礙服務需求  

4. 其他特殊需求，如特殊餐飲需求（如清真認證、健康需求） 

十、 聯繫方式 
若有任何疑問或意見，來信請寄至會議籌備組：tcslnknu@gmail.com 

研討會相關訊息，敬請留意本研討會網頁（https://c.nknu.edu.tw/tcsl_6th/）之訊息公告。 

主辦單位  協辦單位 

  
    

  

 
 

  

 
  



 

摘要格式： 

論文題目（細明體 14 點、粗體、置中、單行間距） 

作者一 1 作者二 2 作者三 3（作者姓名：細明體 12 點、置中、單行間距） 
1 ○○大學□□系（服務機關 1：細明體 10 點、置中+單行間距） 

2 ○○大學□□系（服務機關 2：細明體 10 點、置中+單行間距） 

3 ○○大學□□系（服務機關 3：細明體 10 點、置中+單行間距） 

 

摘要（細明體 12 點、粗體、置中、單行間距） 
    摘要內容（中文字型使用細明體、英文字型使用 Time New Roman、12 點、左右對齊、單行
間距，字數要求：500字內，頁面以一頁為限）。 
 
關鍵字：字 1、字 2、字 3 
（細明體 12 點、3~5個關鍵字、置左、單行間距、“關鍵字”字樣為粗體） 
 
 
 
 



 
Submission Extension Announcement 

 
The Sixth International Conference on Teaching Chinese as a Second Language 

Embracing Differences & Recognizing Their Mutual Existence 
 

7-9 July, 2020 
 

National Kaohsiung Normal University, Kaohsiung, Taiwan 
 

conference website (https://c.nknu.edu.tw/tcsl_6th/) 
 

I. Conference Main Theme  
The linguistic context and cultural background of Chinese language speakers are different 

around the world. Teaching Chinese language in different contexts therefore is named differently 
varying from Hua Yu, Hanyu, Overseas Chinese, International Chinese Education, and Teaching 
Chinese as a Second and/or Foreign Language. The theme for this conference is “Embracing 
Differences and Recognizing Their Co-existence.” Following the tradition of this Conference of 
Teaching Chinese as a Second Language, this year’s conference takes unique features of Chinese 
education in Taiwan into account. Through keynote speeches, workshops, and oral presentations, 
we will share the most up-to-date research and pedagogy in Chinese Language. We aim to provide 
a forum for participating scholars and experts to engage communication that promotes further 
research collaboration.  

 
II. Organizers 

l National Kaohsiung Normal University, Kaohsiung, Taiwan 
l Graduate Institute of Teaching Chinese as a Second/Foreign Language, National Kaohsiung 

Normal University, Kaohsiung, Taiwan 
 

III. Co-Organizers  

l Department of Chinese Language Studies, The Education University of Hong Kong, Hong Kong 
l Master of Arts in Chinese as an International Language, Faculty of Humanities, The Education 

University of Hong Kong, Hong Kong 
l School of Chinese, The University of Hong Kong, Hong Kong 
l Chinese Program, Swarthmore College, USA 
l Department of Applied Chinese, Wenzao Ursuline University of Languages, Taiwan 
l Institute of Linguistics of National Chung Cheng University, Taiwan 
l International Intercollegiate Ph.D. & Master’s Program, Teaching Chinese as a Second/Foreign 

Language, Tsing Hua University, Taiwan 
l Department of Chinese as a Second Language, National Taiwan Normal University, Taiwan 
 



IV. Conference Agenda 
July 7th: Workshops  
July 8th: Opening ceremony, keynote speech, presentations, celebratory dinner 
July 9th: Keynote speech, presentations, closing ceremony  
 

V. Topics  
1. Teaching and Language Acquisition Research: Materials and Methodology of TCSL, Early 

Childhood Education for CSL, Corpus and TCSL, Teaching Literature for Chinese as a 
second/foreign Language, Teacher Training and Professional Development 

2. Digital Learning and Media Materials: Information Technology and Language Teaching, 
Development of Language Materials, Multimedia Applications 

3. Assessment and Evaluation: Assessment Design for CSL, Tests of Proficiency in Chinese  
4. Acquisition and Development of CSL: Chinese Characters, Phonology, Morphology/Lexis, 

Syntax, Semantics, Pragmatics & Discourse  
5. Other 

 
VI. Abstract Submission 

1. Please submit abstracts to the conference website by the deadline.  
2. Abstract word limit is 500 words in Chinese or English. 
3. Abstracts need to include: research objectives, background, methods and 3~5 keywords. The 

paper (should not) have been published previously. Please refer to the website for abstract 
format.  

4. Deadline: February 21st, 2021 (23:59GMT+8) Taipei standard time.  
5. Review result: Authors will be notified of result through email and the result will also be 

announced on the conference website on March 8th, 2021.  
 

VII. Conference Medium 
The conference will consists of oral paper presentations and poster presentations and may be 
delivered in Chinese or English. 
 

VIII. Date and Location 
Date: July 7th-9th, 2021 (Wed. – Fri.) 
Venue: Heping Campus, National Kaohsiung Normal University, Kaohsiung, Taiwan 

 
IX. Registration and Workshop fee 

Conference Registration Fee covers conference materials, refreshments, lunches on July 8th & 9th 
and dinner on July 8th, but does NOT include the workshop on July 7th, transportation nor 
accommodations.   

1. Early bird registration: NTD 3,000 (between Mar 10th- Apr 10th, 2021) 
2. Regular registration Fee: NTD 5,000 (between Apr 11th - May 10th, 2021) 
3. Oversea online participants: NTD 3,500 (between Apr 11th - May 10th, 2021) 
4. Student with valid student ID: NTD 2,000 (before May 10th, 2021) 



5. Company guests: NTD 2,000 (before May 10th, 2021) 
* All presenters and participants will need to complete the online registration.   

 
Workshop Fee: NTD 2,000  
1. Choosing one from 3~4 parallel workshops a day, each with a limit of 30 people; registration 

and payment completed by April 10th, 2021. 
2. If fewer than 15 registrations, that workshop will be canceled and its participants can choose a 

different workshop. 
 

X. Important Dates:  
February 21st, 2021  
March 8th, 2021 

April 10th, 2021 

May 10th, 2021 

May 10th, 2021 

Abstract submission deadline  
Notification of abstract acceptance   
Deadline for registering and paying for the workshop 
Deadline for paying for the workshop and registration    
Deadline for online registration for all the presenters and participants  

 
XI. Conference Services  

1. Day care services (3~6 years old) 
2. Nursing room  
3. Wheelchair or other forms of assistance  
4. Other special needs, such as the need for special diet (Halal/vegetarian/vegan/other) 
If any of the services are needed, please contact us by April 10th, 2021. We will try to assist to our 
best. 
 

XII. Contact 
Please e-mail your inquiries at tcslnknu@gmail.com  
Please visit the conference website (https://c.nknu.edu.tw/tcsl_6th/) for further information  

 

Organizers  Co-organizers 
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